
ZÁPIS Z TRETIEHO STRETNUTIA PRACOVNEJ SKUPINY K ORGANIZAČNÝM 

ZMENÁM V ZÁKLADNÝCH ŠKOLÁCH (ďalej len „PSOZZŠ“) 

PSOZZŠ vytvorená v gescii štátneho tajomníka RNDr. Slavomíra Partilu, s cieľom 

participatívne hľadať čo najoptimálnejšie riešenie organizačných zmien v základných školách, 

ktoré súvisia s novým štátnym vzdelávacím programom, postaveným na troch vzdelávacích 

cykloch a päťročnom prvom stupni vzdelávania. 

Predmet stretnutia: Cieľom tretieho stretnutia PSOZZŠ bolo prediskutovať s členmi všetky 

dokumenty (Návrh postupu organizačných zmien v základnej škole, Modelová riešenia v 

základných školách, SWOT analýzy) a dotazník, ktorým sa bude zisťovať predbežný záujem 

o  modelové riešenia. 

Miesto konania: Budova MŠVVaŠ, Press centrum, Stromová 1, Bratislava/ online cez 

platformu Microsoft Teams. 

Dátum konania: 17.10.2023 

Čas konania: 10:30 – 12:30 

Prítomní:  

Združenie základných škôl Slovenska  

Mgr. Ingrid Plešová (náhradník) 

Asociácia súkromných škôl a školských zariadení  

Mgr. Henrieta Petrovičová 

Združenie katolíckych škôl Slovenska  

Mgr. Daniel Masarovič 

Zväz maďarských pedagógov  

Mgr. Silvia Narancsíková 

Únia miest Slovenska  

Mgr. Mária Wagingerová 

Štátna školská inšpekcia   

Mgr. Zuzana Eretová (náhradník) 

Ing. Adriana Vykydalová 

Regionálny úrad školskej správy Trnava  

RNDr. Eva Huttová 

Regionálne centrum podpory učiteľov, Nové Zámky 

Mgr. Helena Weszelovszká 

Mesto Rožňava - Odbor školstva  



Mgr. Alžbeta Tamásová (hosť) 

MŠVVaŠ SR - Sekcia financovania regionálneho školstva  

Ing. Jana Sládečková, PhD. 

PhDr. Michaela Gejdošová 

MŠVVaŠ SR - Sekcia národnostného a inkluzívneho vzdelávania. - Odbor rozvoja 

národnostného školstva  

Mgr. Ildikó Agócsová 

Mgr. Gabriella Kocskovics 

MŠVVaŠ SR - Inštitút vzdelávacej politiky 

Mgr. Ondrej Škvarenina 

MŠVVaŠ SR - Sekcia predprimárneho a základného vzdelávania - Oddelenie súkromných a 

cirkevných škôl a siete škôl a školských zariadení  

Mgr. Hana Veselská 

MŠVVaŠ SR - Sekcia predprimárneho a základného vzdelávania - Odbor predprimárneho a 

základného vzdelávania  

Mgr. Slávka Veningerová 

MŠVVaŠ SR - Sekcia predprimárneho a základného vzdelávania - Odbor kurikula a inovácií 

vo vzdelávaní  

Angelika Fogášová, MA 

JUDr. Mgr. Jana Glodžáková 

Ing. Mária Orlovská 

Ospravedlnení: 

Slovenská komora učiteľov  

Mgr. Mária Rothensteinová 

Úrad splnomocnenca pre rómske komunity  

Mgr. Slavomír Lalík 

Národný inštitút vzdelávania a mládeže  

RNDr. Mária Rychnavská, PhD. 

Odborový zväz pracovníkov školstva a vedy na Slovensku  

RNDr. Ingrid Gamčíková 

Neprítomní: 

Združenie základných škôl Slovenska  



Mgr. Eva Horníková 

Asociácia evanjelických škôl Slovenska  

PhDr. Marián Damankoš, PhD. 

Združenie miest a obcí SR  

Mgr. Mária Chorváthová 

Štátna školská inšpekcia    

Mgr. Alžbeta Štofková Dianovská 

MŠVVaŠ SR - Sekcia stredných škôl a celoživotného vzdelávania - Odbor pedagogických 

zamestnancov a odborných zamestnancov  

Mgr. Ján Sitarčík, PhD. 

 

Vedúca pracovnej skupiny, JUDr. Mgr. Jana Glodžáková, privítala prítomných členov, 

poďakovala Mgr. Helene Weszelovszkej za doterajšie vedenie PSOZZŠ. Hneď na úvod dala 

slovo Ing. Jane Sládečkovej, PhD., generálnej riaditeľke Sekcie financovania regionálneho 

školstva na MŠVVaŠ SR, ktorá sa po úvode potrebovala presunúť na ďalšie pracovné 

stretnutie. Následne vedúca pracovnej skupiny predstavila program a tajomníčka PSOZZŠ 

predstavila podklady k tretiemu stretnutiu PSOZZŠ.  

Podkladom pre tretie stretnutie boli nasledovné dokumenty: 

• Návrh postupu organizačných zmien v základnej škole (ďalej len “Návrhu postupu 

OZ”), navrhnutý ako súbor procesov, ktorými sa budú môcť riadiť zriaďovatelia a školy 

po výbere  jedného zo štyroch modelových riešení, v súlade s vlastnými možnosťami a 

potrebami.  

• Modelové riešenia organizačných zmien a SWOT analýzy modelových riešení, príloha 

k Návrhu postupu OZ, vypracované z pracovných materiálov PSOZZŠ. SWOT analýza 

je návrhom graficky prehľadného výstupu pre zriaďovateľov a školy a bude spracovaná 

samostatne pre každé modelové riešenie. 

PSOZZŠ následne predložené materiály prediskutovala. 

Diskusia:   

Školský klaster 

- Sekcia legislatívno-právna MŠVVaŠ SR odpovedala na interné otázky ohľadom 

školského klastra v súvislosti so zákonom č. 596/2003 Z. z. o štátnej správe v školstve 

a školskej samospráve a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších 

predpisov. 

- Nie je jasné, ako by mal byť školský klaster financovaný a ako majú prebiehať finančné 

toky. Je potrebná zmena zákona č. 597/2003 Z. z. o financovaní základných škôl, 

stredných škôl a školských zariadení ako aj iných zákonov. 

- Veľmi sporné je aj miešanie rôznych druhov zriaďovateľov.  

- Školský klaster nie je jasne klasifikovaný ani z pohľadu siete škôl. 



- Keďže je legislatíva ohľadom školského klastra veľmi vágne napísaná, bude aj veľmi 

náročné odpovedať na otázky z terénu. Je potrebné si túto možnosť najprv interne 

vyjasniť. 

- Niektorí zamestnanci MŠVVaŠ SR boli na pracovnej ceste v Portugalsku, kde hlavnou 

témou bola inklúzia. Portugalskí partneri vytvárajú školské klastre na podporu inklúzie. 

- Problematika školského klastra by mala byť komunikovaná na Kurikulárnej rade. 

- Školské klastre by bolo najprv potrebné dotiahnuť po legislatívnej aj finančnej stránke.  

- V Rožňave funguje edukačný klaster, ktorý je ale odlišný od školského klastra 

definovaného v § 20a a § 21 ods. 9 zákona č. 596/2003 Z. z. 

- Vytvoríme dokument, kde bude PRE a PROTI školského klastra, finálne rozhodnutie 

je na pánovi štátnom tajomníkovi a na pánovi ministrovi. 

- V prípade, že školský klaster nebude ako možnosť v najbližších finálnych 

dokumentoch, môžeme sa ďalej venovať tomuto modelovému riešeniu a ošetriť ho po 

legislatívnej aj finančnej stránke a až v prípade doriešenia všetkých problémov ho dať, 

ako možnosť výberu pre zriaďovateľov a riaditeľov neplnoorganizovaných škôl. 

Dotazník pre zriaďovateľov - výber modelového riešenia 

- Dotazník budeme posielať zriaďovateľom neplnoorganizovaných škôl, ktorí ho vyplnia 

v spolupráci s riaditeľom neplnoorganizovanej školy. 

- Údaje o počte žiakov z 15.9.2023 vieme získať z RIS-u a takisto vieme vypočítať aj 

odhad počtu žiakov na ďalšie roky, takže tieto informácie sa nemusíme pýtať 

zriaďovateľov. 

- V nedávnej minulosti sa robil prieskum o kapacitných možnostiach škôl, takže vieme 

odhadnúť, koľko učební bude, ktorá škola potrebovať. Platí to aj pre plnoorganizované 

školy. 

- Najdôležitejšia je otázka výberu modelového riešenia. 

Finančný dopad na štátny rozpočet 

- Je potrebné mať kvantifikovaný dopad na štátny rozpočet. Potrebujeme vedieť, 

koľkých škôl sa dotknú organizačné zmeny a koľko finančných prostriedkov, v ktorom 

roku, na tieto zmeny budeme potrebovať. Zatiaľ nebol vyčíslený finančný dopad 

organizačných zmien na štátny rozpočet. 

- Potrebovali by sme do konca januára 2024 mať vyčíslenú sumu, koľko tieto 

organizačné zmeny budú stáť štátny rozpočet. 

Iné 

- Bolo by potrebné zastúpenie v PSOZZŠ aj za Sekciu legislatívno-právnu z MŠVVaŠ 

SR. 

- Do pracovnej skupiny sme pozvali aj Inštitút vzdelávacej politiky v zastúpení Mgr. 

Ondreja Škvareninu. 

- Ak si neplnoorganizovaná škola ponechá 1. - 4. ročník, nebude to mať oporu v 

zákone. 

 

 



Uznesenia: 

Všetci prítomní členovia a náhradníci schválili nasledovné uznesenie: 

• Členovia PSOZZŠ sa uzniesli na tom, že tajomník a vedúci PSOZZŠ vytvoria 

dokument, ktorý bude obsahovať pre a proti k zriadeniu školského klastra (pôjde o 

interný dokument). Členovia PSOZZŠ dostanú tento dokument k pripomienkovaniu. 

• Členovia v rámci svojich organizácií alebo organizačných zložiek prejednajú a do 

20.10. 2023 doplnia pripomienky k všetkým dokumentom.  

• Vedúca PSOZZŠ zapracuje pripomienky a podnety členov do dokumentov. 

• Finálne dokumenty budú preposlané všetkým členom PSOZZŠ na schválenie. 

 

Zapísala tajomníčka PSOZZŠ: Ing. Mária Orlovská, 17.10.2023 

Overila vedúca PSOZZŠ: JUDr. Mgr. Jana Glodžáková, 23.10.2023 

 


